
HALKOKARIN KOULU 
 

TILA-ASIAN KUULEMISTULOKSET / Yhteenveto 
 

Halkokarin koulun tulevan lukuvuoden 2021-2022 tilaratkaisujen pohjaksi järjestettiin tarjolla 
olevista vaihtoehdoista kuulemiskysely 7.-21.1.2021 kaikille huoltajille, oppilaille (vl. 3-5), 
opettajille ja koulun muulle henkilökunnalle. Näiden tulosten pohjalta on laadittu tämä 
yhteenveto julkaistavaksi osallisille. 
 
Vastaajat kyselyssä: 
Vastaajan tuli aluksi määritellä oma vastaajastatuksensa 
144 Huoltajaa 
108 3.lk oppilaita 
87 4.lk oppilaita 
92 5.lk oppilaita 
19 Opettajaa 
4 Koulunkäynnin ohjaajaa 
2 Koulun muuta henkilökuntaa 
464 Vastaajia yhteensä 
 
Aikuisten vastauksia lienee kirjautunut oppilaiden vastauksiin, koska millään näistä luokka-asteista 
ei ole näin paljoa oppilaita. Myös ajallisesti oppilaiden vastauksiin oli kirjautunut jo useita 
vastauksia ennen kuin vastauslinkkiä oli edes oppilaille jaettu. Oppilaiden luokittaisten 
vastausprosenttien tulkitsemisessa on noudatettava varovaisuutta. Koko aineiston osalta 
luotettavuus lienee kuitenkin olennaisesti parempi. 
 
Taustaa tilatarpeesta ja kyselystä 
- Lisääntyvästä oppilasmäärästä johtuvaa lisätilan tarvetta on alettu valmistella jo ennen 2010-
luvun puoliväliä, kun uuden alueen tuoma oppilasmäärä alkoi hahmottua. Lisätilan tarvetta on 
helpotettu olennaisesti syksyllä 2016 käyttöönotetun tilaelementtirakennuksen siirrolla koulun 
pihaan. Aivan viime aikoina on myös selvinnyt sellaisia tiloihin liittyviä tekijöitä, että aivan kaikki 
tilat (valkoinen rakennus) eivät ole soveltuvia kotiluokkakäyttöön, jolloin kapasiteetin riittävyys on 
muodostunut haasteeksi. Ja vaikka oppilasmäärän lisääntyminen on ollut nähtävissä jo pitkään, 
muodostuvat ryhmämäärät aina lukuvuosittaisen päätöksenteon pohjalta. Muutaman oppilaan 
lisääntyminen/vähentyminen on ratkaisevaa ryhmien muodostumiselle. 
- Kyselyssä vaihtoehtoina esiteltiin neljä todennäköisesti toteuttamiskelpoista vaihtoehtoa. 
Vapaissa vastauksissa esillä ollutta toivetta lisätilan rakentamista Halkokarin koulun pihalle ei voitu 
esittää, koska sellainen ei ole kaupungin linjausten perusteella mahdollinen ratkaisu. Koululta on 
edellytetty ensisijassa sellaisten vaihtoehtojen selvittämistä, mistä ei aiheudu lisärakentamisen 
tarvetta. Myös seurakunnan kanssa käytiin neuvotteluja tiloista. Jylhänrinne ei ollut koulun 
käytettävissä seurakunnan oman tarpeen johdosta ja Vasikkasaaren kiinteistö katsottiin koulun 
näkökulmasta huonommaksi vaihtoehdoksi kuin tarjolla olevat kaupungin omat tilat. 
- Hybridivaihtoehto (vaihtoehto 4) koettiin varmaankin epämääräiseksi. Vapaiden vastausten 
perusteella oli siitä tehty sellaisia tulkintoja, joita siinä ei ollut välttämättä tarkoitettu. Vaihtoehto 
olisi kaivannut parempaa konkretisointia. 
- Kyselyllä haluttiin kartoittaa suuntaa tuleville ratkaisuille. Joitakin johtopäätöksiä kyselyn 
perusteella on mahdollista tehdä, mutta lopulliset ratkaisut kaipaavat monien käytännön asioiden 



selvittelyä kevään aikana. Tulokset antavat kuitenkin pohjaa valmistelun etenemiselle. Jatkossakin 
osalliset pidetään valmistelutyössä aktiivisesti mukana. 
 
Kyselyn tulosten esittelyä: 
- Vastaajaryhmien keskinäinen vertailu ei ole välttämättä kovin luotettavaa (ks. yllä), mutta 
kokonaismäärän osalta voidaan tehdä luotettavia johtopäätöksiä. 
- Vaihtoehdoista Hakalahti koetaan paremmaksi sijoituspaikaksi kuin Hollihaka. Perusteena lienee 
vapaiden vastausten perusteella suurelta osin koulupolun jatkuminen joka tapauksessa 7.luokalla 
Hakalahdessa. Tosin myös etäisyyttä käytettiin yksittäisissä vastauksissa perusteena 
jommallekummalle valinnalle. 
- Jos opetusta päädytään antamaan muualla kuin Halkokarin koulussa, pitivät vastaajat 6.luokan 
oppilaiden siirtymistä parhaana vaihtoehtona. Toisena vaihtoehtona esille tuli 5M- ja 6M-luokan 
siirtyminen Hakalahden tiloihin. 
- Huoltajien näkemyksen mukaan Hakalahti koetaan hieman paremmaksi vaihtoehdoksi kuin 
Hollihaka, mutta parhaimmaksi vaihtoehdoksi koetaan tiivistäminen Halkokarille. Myös 
pedagogisia perusteltuja esitettiin Hakalahden vaihtoehdon puolesta vapaissa vastauksissa. 
- Oppilaiden osalta tuloksissa Hakalahteen siirtyminen vaikuttaa sitä houkuttelevammalta 
vaihtoehdolta, mitä isommista oppilaista on vastaajissa kyse. Oppilaat kokivat myös Hollihaan 
mahdollisena vaihtoehtona. Oppilaiden mielestä tiivistäminen Halkokarin nykyisiin tiloihin olisi 
myös mahdollinen ratkaisu. Erityisesti pienimmät vastaajat (3.lk) pitivät sitä parhaana 
vaihtoehtona. Vuosiluokkien keskinäiseen vertailuun on suhtauduttava varauksella (vrt. em. 
perusteet) 
- Opettajien mielestä Hakalahti- ja Hollihaka-vaihtoehdot koetaan huonoiksi. Opettajien 
näkemyksen mukaan tiivistäminen Halkokarille olisi paras vaihtoehto ja hybridimalliakin iso osa 
opettajista pitää mahdollisena. 
- Kaikkien vastaajien osalta niukasti mieluisin vaihtoehto on tiivistäminen Halkokarille, mutta 
kahden luokan siirtyminen Hakalahteen oli vain niukasti huonompi. 
 
Johtopäätöksiä kyselyn tuloksista / työryhmän esitys: 
1) Vastaukset eivät antaneet selkeää näkemystä jonkin vaihtoehdon puolesta. 
2) Tulosten perusteella voidaan johtopäätökseksi esittää, että Hollihaan koulun vaihtoehtoa ei 
kokoaikaisessa sijoittamisessa enää kannata valmistella jatkossa. 
3) Tiivistäminen Halkokarille asetetaan ykköstavoitteeksi, mutta sen käytännön toteutuksessa on 
huomioitava, että liian tiukaksi ei kapasiteettia voida mitoittaa. Silloin tulee tarkastella 
helpottavana tekijänä hybridimallin parhaiden toteutusvaihtoehtojen käyttöä. 
4) Jos hybridimalli tai joidenkin luokkien siirtyminen Hakalahteen osoittautuu tarpeelliseksi, ovat 
siirtyvät luokat yleisopetuksen 6.luokkia. 
5) Jatkostyössä on kuultava erityisesti tulevan lukuvuoden 6.luokan oppilaita sekä heidän 
huoltajiaan. 
 


